

Ausgang einst Ethikos Zelle und Ethikos Thal. — Der obige Volkmar von Kemnath und Markward, sein Sohn, sind noch Zeugen, wie am 16. April 1263 der letzte Stauffe, der unglückliche Konradin, im Kloster Wiltau, Alles dieses seinem Oheim Ludwig dem Strengen überließ, was sein Uhn Herr Kaiser Friedrich »apud Virum nobilem Comitem Ulricum de Ultimis emisse dignoscitur et nobis cum jure haereditario competentem videlicet: Novum Castrum in Monte S. Petri in Valle Inn situm et omnem aliam proprietatem et bona ad Progenitores nostros ex morte dicti Comitis devoluta infra nemus Scharnitz et montem Vern posita.« — König Konrad belehnte noch 1252 Hugos von Mantalban treuen Dienst, indem er ihm »bona nostra sita in Scharnitz, officio nostro in Augusta pertinentia« zu Kunfel- lehen verlieh. (№ 50. 51. 169 in Hormayrs Beiträgen) Die konradinische Urkunde spricht aber nur vom neuen Schlosse S. Petersberg. Wie eifrig die brixner Kirche getrachtet habe, nach dem uralten Welfenhof mit seinen ungemeinen Ansprüchen, auch die alte Burg Petersberg zu behaupten und sich überhaupt mehr und mehr im obern Innthale auszubreiten, zeigt ein Tauschvertrag von Bischof Bruno, Nachfolger Egnos »mit der Canonie Neustift,« worin er, davon ausgehend, »quod Castrum S. Petri in Valle Oeni per donationem Ulrici Comitis de Ultimis ad Ecclesiae Brixinensis proprietatem devolutum sit,« das naive Geständniß hinzusezte: »quod ex memorato Castro et frequentia Mansionis sue ibidem majoris ecclesiae sue Honoris et proventuum possit cumulus pro- venire, maxime cum in terminis Vallis Eni mu- nitiones et oppida quam plura cum suis Pertinen- tiis, licet infeudata, ad suam ecclesiam jure pro-